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Tisztelt Képviselő-testület, Tisztelt Csepeli Polgárok! 
 
A „csepeli Gerincút” Budapest Főváros feladatába és hatáskörébe tartozik. Az 
útépítést Demszky Gábor, Budapest főpolgármestere ígérte meg 1993-ban azzal, 
hogy 1996-ban már használhatják azt a csepeliek és az agglomerációban élők. 
Tény, hogy a gerincútra Dél-Pest, közelebbről pedig a Csepel-sziget közlekedése 
szempontjából már akkor égető szükség volt. A kulcsfontosságú út azonban nem 
épült meg 1996-ra, nem épült meg 1998-ra, 2002-re, és hiába ígérgették annyiszor 
Budapest vezetői, végül 2006-ra és 2010-re sem.  
 
A gerincút első szakaszát végül Tarlós István főpolgármester fejezte be és adta át 
2012. november 22-én. A csepeli önkormányzattal egyetértésben ő döntött arról is, 
hogy a következő két tervezett szakaszt egybe kell vonni. Ez a döntés a teljes út 
átadását 15-20 évvel hozta volna előre. Az előkészületek megkezdődtek, és sikerült 
400 millió forint támogatást is kilobbizni a munkálatokhoz a fővárosi önkormányzattól 
Csepel javára, még akkor, Tarlós István főpolgármester úr idejében. Ebből a pénzből 
lehetett megtervezni a fővárosnak az elkerülő utunk befejezését, amit szintén a 
fővárosi önkormányzatnak kell megépíteni, tulajdonosként. Ám fontos körülmény, 
hogy a fővárosnak a pályázatok során csak a költségek önrészét kellene 
előteremtenie, hiszen az Európai Unió biztosítaná a fedezet többi részét.  
 
Budapest 2019-ben megválasztott vezetésének, Karácsony Gergely 
főpolgármesternek tehát a tervezés befejezése és az uniós pályázat jutott elsőként 
feladatul. A tervezés lefolytatásra a BKK Zrt. kapott felhatalmazást, azonban a 
pályázás során formai hibát vétettek, ami miatt az illetékes uniós hivatal visszadobta 
a beadványukat. Már akkor többekben felmerült a gyanú, hogy a formai hibát 
szándékosan ejtették a pályázatban. Pedig a gerincút befejezésével megszűnne a 
tranzitforgalom Csepel sűrűn lakott területein. Az elmúlt három évben dinamikusan 
növekedett az újabb logisztikai központok építése Csepel határában, a Tesco pedig 
éppen februárban döntött arról, hogy Szigetszentmiklóson építi meg új, országos 
raktárbázisát.  
 
A gyanú, hogy a főváros vezetése mindezek ellenére sem akarja megépíteni a 
gerincutat, 2022. április 27-én beigazolódott. A magyar kormány többször is 
támogatta és befogadta volna a pályázatot Európai Uniós támogatásra. Ismerem 
Budapest költségvetését. Volna rá pénz. A Fővárosi Közgyűlésen azonban 
meglepetéssel szembesültem azzal, hogy a Karácsony Gergely által vezetett 
Főváros mégsem pályázik, ami azt jelenti, hogy nem akarják megépíteni a gerincút 
hátralevő szakaszait. Tervek nélkül ugyanis nem lehet.  
 
Az elmúlt hónapokban azt tapasztaltam, hogy már nem csak kormánypárti 
körökben, de az ellenzéki pártok részéről is felmerült az igény a csepeli gerincút 
építésének folytatására, annak befejezésére. Meggyőződésem, hogy a fővárosi 
politikában történő változások most reményt adnak arra, hogy közös fellépés 
hatására Budapest Főváros Önkormányzata elkülönítse a szükséges önrészt a 
gerincút pályázatára. Nem kérünk lehetetlent, hiszen a szükséges forrás 
előteremthető, Csepelt pedig az elmúlt három évben teljesen kihagyták a fővárosi 
fejlesztésekből.  
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A javaslatom ezért az, hogy a kerületi lakosság és a csepeli agglomeráció érdekeit 
képviselve kérjük fel Karácsony Gergelyt, Budapest főpolgármesterét, valamint a 
Fővárosi Közgyűlést a csepeli gerincút építése előkészületeinek folytatására, kérem 
a Képviselő-testületet a határozati javaslat támogatására. 
 
Budapest, 2023. április 20. 
 
 

Borbély Lénárd 
polgármester 

 
 
 
 
Határozati javaslat: 

 
Budapest XXI. Kerület Csepel Önkormányzata Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a 
kerületi lakosság és a csepeli agglomeráció érdekeit képviselve felkéri Karácsony 
Gergelyt, Budapest főpolgármesterét, valamint a Fővárosi Közgyűlést a csepeli 
gerincút építése előkészületeinek folytatására.  
 
 
Határidő:  folyamatos 

   
Felelős:  Borbély Lénárd, polgármester 
 
Végrehajtás előkészítéséért felelős: Muraközi Dóra kabinetfőnök 
  
  
A határozati javaslat elfogadásához a Képviselő-testület egyszerű többségű 
támogató szavazata szükséges.  
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